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Intern gebruik 

Intern gebruik 

Opening en vaststellen van de agenda  
De vergadering vindt live plaats. Naast de voorzitter zijn twee NCad-leden, 
een tijdelijk NCad-lid, de algemeen secretaris en vier leden van de staf 
aanwezig. Twee NCad-leden zijn afwezig en twee leden zijn digitaal 
aanwezig. 
 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  
De agenda wordt akkoord bevonden.  
 
Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van 
belang voor het NCad 
Er worden geen conflicterende belangen gemeld. 
 
Missie Visie NCad 
Een aantal NCad-leden heeft nog enige aanvullingen op voorliggend 
voorstel. Besloten wordt dat deze aanvullingen worden meegenomen door 
de drie daarvoor verantwoordelijke NCad-leden in een volgend voorstel en 
de aangepaste missie en visie als hamerstuk te laten terugkeren in de 
vergadering van november. 
 
Voorstel vergaderdata 2025 
Besloten wordt om de definitieve vergaderdata vast te stellen in de nieuwe 
samenstelling van het NCad begin 2025. 
  
Reactie van NCad aan minister op adviesverzoek over 
duiding van dierproeven 
De conceptreactie wordt in het NCad besproken en besloten wordt dat de 
brief nog op enkele punten zal worden aangepast en vervolgens naar de 
staatssecretaris van LVVN zal worden gestuurd. 
 
Transitie advies  
Terugblik 10 oktober digitaal event in studio RVO 
Op 10 oktober heeft een digitaal event plaatsgevonden waarin de evaluatie 
van het transitie-advies 1.0 is gepresenteerd en verschillende panelleden 
hun visie op de evaluatie hebben gedeeld. Het event was tevens de start van 
het transitie-advies 2.0 en daarmee een uitnodiging aan alle stakeholders 
om deel te nemen aan het gesprek. De meeste NCad-leden kijken terug op 
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Intern gebruik een succesvolle en goed georganiseerde bijeenkomst en zijn positief. Het 
publiek was zeer divers zowel nationaal als internationaal en na de 
bijeenkomst hebben de meeste NCad-leden en de staf van verschillende 
stakeholders positieve reacties ontvangen. Eén NCad-lid vond het geen 
evenwichtige bijeenkomst en geeft aan reacties gekregen te hebben van 
stakeholders die dit ook vinden. Het NCad wil met een open blik alle 
verschillende perspectieven onderzoeken zonder daarbij te polariseren. Het 
is wenselijk om ontwikkelingen te illustreren middels voorbeelden en de 
dialoog aan te gaan. Beoogd wordt om op korte termijn een plan op te 
stellen waarin de vervolgstappen worden beschreven. Indien mogelijk, zal 
dit plan al in de NCad vergadering van november worden besproken. 
 
 
Rapport ‘Perspectieven op de transitie naar een proefdiervrije samenleving: 
een overzicht van inzichten uit de transitiewetenschap’ van Copernicus 
Instituut voor Duurzame Ontwikkeling 
De betreffende expert geeft een inleiding en licht het rapport nader toe. Het 
rapport geeft inzicht wat de transitiekunde kan bieden in termen van 
perspectieven. Verschillende perspectieven worden neergezet en 
worstelingen die nu spelen in het veld over specifieke thema’s worden 
beschreven. 
De vraag ligt voor wat dat voor het transitie-advies 2.0 betekent. Het blijkt 
dat er weinig transitiewetenschap literatuur is in relatie tot fundamenteel 
onderzoek. Wellicht vragen verschillende domeinen waar fundamenteel 
onderzoek plaatsvindt een andere benadering dan regulatoir onderzoek. 
Alhoewel er verschillen zijn in het transitiepad van de diverse domeinen zal 
er wel naar verknopingen moeten worden gezocht.  
 
Actielijst 
Er zijn geen aanvullingen op de actielijst. 
 
Verslag vorige bijeenkomst  
Na een tekstuele aanpassing wordt het verslag goedgekeurd. 
 
Mededelingen 
Stand van zaken vacatures twee NCad-leden en voorzitter 
De algemeen secretaris geeft de stand van zaken weer. Voor de vacatures 
van een nieuwe voorzitter en de twee vacatures voor NCad-leden zijn 
veelbelovende reacties binnengekomen.   
 
Stand van zaken signaaladvies Ernstig ongerief bij dieren in het wettelijk 
vereist veiligheidsonderzoek n.a.v. EUROTOX 
Tijdens de bijeenkomst van de Federation of European Toxicologists & 
European Societies of Toxicology (EUROTOX), begin september, heeft een 
workshop plaatsgevonden waarin het advies van het Europees Chemicaliën 
agentschap (ECHA) is besproken. Daarbij kwam naar voren dat de 
uitvoering van de aanbevelingen van ECHA tot zwaarder ongerief bij 
proefdieren leidt. ECHA heeft toegezegd de impact die haar aanbevelingen 
heeft te onderzoeken en de aanbevelingen te heroverwegen. De 
aanbevelingen uit het signaaladvies van het NCad kunnen daar wellicht bij 
helpen zodat onjuiste doseringen in de praktijk worden voorkomen. 
 
Terugblik NC meeting 
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Intern gebruik Het verantwoordelijke NCad-lid en een medewerker van de staf geven een 
samenvatting van hetgeen tijdens de NC-bijeenkomst in Kopenhagen is 
besproken. Bij de bespreking waren naast Nederland ook de NC’s uit Polen, 
Duitsland, Finland, Noorwegen, Denemarken en Zweden aanwezig. 
Verschillende landen worstelen met de problematiek omtrent surplus 
dieren. Algemene punten die naar voren kwamen in relatie tot de EU 
waren:  

- Het is EU breed moeilijk om middelen te vinden voor de verfijning. 
De meeste aandacht ligt momenteel op vervanging, maar verfijning 
blijft onverminderd van belang. 

- Er zijn grote verschillen tussen de EU lidstaten in de financiering van 
NC’s en 3R centers. 

- Er lijkt in meerdere lidstaten behoefte te zijn aan een meer 
uitgewerkte EU guideline over ongeriefclassificatie. 

- Er zijn signalen dat primaatstudies steeds vaker worden uitbesteed 
naar labs buiten de EU.  

- Het delen van dierlijke weefsels voor onderzoek heeft in meerdere 
lidstaten de interesse, maar men loopt tegen praktische en 
juridische problemen op.  

- Er wordt teruggekeken op een vruchtbare bijeenkomst waarbij een 
aantal onderwerpen aan de orde zijn gekomen die interessant zijn 
voor het NCad om met sommige lidstaten samen te werken.   

 
Terugblik CCD congres 
De algemeen secretaris geeft een terugkoppeling van het congres dat ter 
ere van het 10-jarig bestaan van de CCD en afscheid van diens voorzitter 
heeft plaatsgevonden. Het was een zeer geslaagd congres waarbij ook veel 
oud-collega’s aanwezig waren. 
 
Terugblik Rondetafelgesprek 
De voorzitter geeft een korte samenvatting van de bijeenkomst. Een NCad-
lid heeft een uitgebreide presentatie gegeven van de evaluatie van het 
transitie advies. Verschillende aspecten waaronder ethisch/morele 
dilemma’s kwamen aan de orde. Een dergelijke formule om uitgebreid stil 
te staan bij één onderwerp werd door de deelnemers zeer gewaardeerd. 
 
Themadag Arend Schot DALAS 
Een medewerker van de staf geeft een toelichting. De themadag die in april 
2025 zal plaatsvinden staat in het teken van het werk van de recent 
overleden Arend Schot. Hij zette zich in voor het vervangen van 
proefdieren in het biomedisch onderwijs door plastinatie en VR technieken. 
DALAS zal deze themadag organiseren in samenwerking met de faculteit 
diergeneeskunde van de Universiteit Utrecht. Ook het NCad zal een 
bijdrage leveren aan de organisatie en wil een workshop of presentatie 
geven over het streefbeeld Onderwijs. De themadag vindt plaats op 2 april 
2025 in Utrecht. 
 
Rondvraag 
Een NCad-lid brengt de Anatomische Les onder de aandacht die dit jaar 
gegeven wordt door Sadaf Farooqi, een arts die mensen met genetische 
obesitas onderzoekt. De Anatomische Les is een medische publiekslezing 
op het snijvlak van geneeskunde en maatschappij waarvoor elk jaar een 
spreker wordt aangezocht die in zijn of haar discipline internationaal 
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Intern gebruik toonaangevend is. De Anatomische les vindt plaats op 21 november en 
wordt georganiseerd door Amsterdam UMC. 


